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افقی:
 1- متوسل شدن- خوراک 

زائو- سالن مهمانی
2- تابلوی نقاشی منظره اثر 
پل سزان- همداستان رامین

3- همسایه عمان و عربستان- 
فرشته آسمانی- اتاقکی برای 

نگهداری وسایل اضافی
4- مربوط به هندســه- از 
ارزهای دیجیتال- بزرگوارتر
5- جوانه دانه غلات- شهرت

6- نوعی ترانه شــاد نواحی 
جنوب ایران- نمایشــنامه 
فدریکو گارســیا لــورکا- 

چه کسی
7- افســار- رئیس نقالان و 
معرکه گیران دوره صفوی- 

قبل از ورزش
8- قوم زرد پوســت جنوب 
شرق آسیا- تحسین کننده- 

خط قرآنی
9- دهمین خلیفه اموی- میزبان 

المپیک2012- روز عرب
10- پیشوند سلب- چین های 
منظم پــرده- نوعــی پارچه 

پنبه ای
11- نمــازی که بــه تنهایی 
خوانده شود- دین رایج در هند

12- پــول گرجســتان- 
خوشبخت- پراکنده

13- نخســتین سبک ادبی 

اروپا- تکاور- سخنان بیمار 
تب دار

14- ناامیــد- از هفت خان 
رستم

15- آنچــه از زمین بروید- 
اداره کننده- امیدوار

  
عمودی:

1- مکان تعزیه  خوانی در تهران 
که در زمان ناصرالدین شــاه 
ساخته شد- جانشین هنرپیشه 

اصلی در صحنه های خطرناک
2- با ایمان- اطلاع- مسافر 

سرزمین عجایب
3- کوهی در جنوب تبریز- 

اصطکاک- تیزهوشی
4- شخص- باد بسیار گرم- 

از پبامبران الهی
5- فراموشی- زن گندمگون- 

یک نفر
6- نابینــا- گرفتگی زبان- 

قاتل
7- بزرگ ترین سرخرگ بدن- 
درپوش چرخ اتومبیل- زمینه

8- بــا ســرعت و شــدت- 
چهره نما- نام تجاری

9- نشــانه مصــدر جعلی- 
مقید- اهل سرزمین گل ها

10- چــراغ خوراک پــزی 
قدیــم- خرامنــده- نوعی 

پوست دباغی شده

11- قطــار- مــادر حضــرت 
محمد)ص(- فرمانی نظامی

12- واجار- از اصول دین اسلام- 
کله

13- نفــس ســرزنش کننده- 
تفریق- فهرست نویســی پیش از 

انتشار کتاب
14- برادر سلم و تور- الاستیک- 

متداول
15- بررسی و پژوهش- به هرچیز 

کم ارزش گفته می شود

لاحبانهپزاپيل
نسوسرطعنازيرلگ
فتاهونايپليخد
رساياسرانشيك
خپمولعمچولبو
نتخيوايدياعسب

كوشهبيتكبادا
اكتاهسسومبالگ
وكلدنورقميان
خكاورانوگغورد
ركمرايدانمعم

يپلهسيايتبرق
درابتانسحاويه
ايسنلاوكلودكلا
رنهابردتقمشير 15

 اعداد 1 تا 9 را طوري در خانه هاي سفيد قرار دهيد كه هر رقم در سطرها، ستون ها و مربع هاي كوچك 3 در 3 يك بار جدول اعداد | 4462
ديده شود. پاسخ ها در ادامه آمده است.

سخت

439652781
657138924
128497653
581963472
972845316
364271598
296584137
843719265
715326849

متوسط

 1     5  3
8 7    4  1  
  9   1   4
7     6    
  6    2   
   4     8
2   8   4   
 3  9    7 2
1  5     9  951836742

732594681
846271539
613729458
287453916
495618327
169385274
374162895
528947163

ساده

متوسط

412679583
873524619
569381724
748296135
956138247
321457968
297863451
634915872
185742396

سخت

 3     7 8  
   1  8   4
 2   9     
  1   3    
9        6
   2   5   
    8   3  
8   7  9    
 1 5     4  

ساده

 5 1    7 4  
7  2    6  1
   2  1    
 1  7  9  5  
   4  3    
 9  6  8  2  
   3  5    
3  4    8  5
 2 8    1 6  

 تیم والیبال شهداب یزد جام باشــگاه های آسیا را 
در پیش دارد. این تیم ســال پیش بــا قهرمانی در 
لیگ ایران، حضور در این جام را تجربه کرد و سوم 
شد. امسال شهداب دوباره قهرمان لیگ شد و هفته 
آخر اردیبهشــت باید در بحرین با حریفان رقابت 
کند. گاز جنوب عراق، تایچنوگ بانک چین تایپه و 
کام ایر قزاقستان هم گروهی های شهداب هستند. 
به ظاهر رقابت با این تیم ها ســخت نیســت اما هر 
روز خبر تازه ای درباره حضــور بازیکنان بزرگ در 
این تیم ها مطرح می شــود. این در حالی است که 
شهداب می خواهد با همین نفرات فعلی اش به این 
مســابقات برود. سعید معروف شــاید تنها بازیکن 
نامی این تیم باشــد. محمدرضا تندروان، سرمربی 
شهداب، این خرید را هم به مشکلات خروج از کشور 
مهدی مهدوی پاسورش ربط می دهد. شهداب یک 
بازیکن دیگر هم به تیمش اضافه می کند؛ محمدرضا 
حضرت پور، لیبروی تیم ملی که قرار اســت فصل 
آینده بازیکن شهداب باشد. تندروان درباره شرایط 

تیم با همشهری گفت وگو کرده است.

  چند هفته دیگر جام باشگاه های آسیا 
برگزار می شود. شرایط تیم راضی کننده است؟

شرایط تیمی خوب است. سال گذشته باشگاه چند 
بازیکن با کیفیت به تیم اضافه کرد ولی این بازیکنان 
آن هماهنگی را که لازم بود، بــا بقیه بازیکنان پیدا 
نکردند. با توجه به این تجربــه ترجیح می دهیم با 
بازیکنانی که سال گذشــته در لیگ شرکت کرده 
بودیم و بازیکنانی که قرار اســت فصل آینده به تیم 
اضافه شوند، در جام باشگاه های آسیا شرکت کنیم.

  باشــگاه نمی خواهد هزینه کند 
یا بحث فنی است؟ ســال پیش که پیکان و 
شهداب بازیکن چهره گرفتند، گفته می شد 
که آنها چون کنار تیم نبودند، نتوانســتند با 

بقیه خیلی هماهنگ شوند.
بحث هزینه نیست. شاید ما یک بازیکن خارج از تیم 
استخدام کنیم که البته ایرانی است و هنوز در مرحله 

مذاکره ایم. کلا والیبال ورزش هماهنگی است با این 
حال نمی شــود از کنار بازیکنان باکیفیت گذشت. 
بازیکنان بزرگ تأثیرگذاری خودشان را دارند و نیاز 
چندانی به هماهنگی ندارنــد. همانطور که گفتم ما 
ترجیح می دهیم با بازیکنان خودمان در مســابقات 

شرکت کنیم.

  گفتید شــرایط خوب است اما هم 
مصدوم دارید و هم بازیکنانی مثل امیر غفور 

درگیر مسابقات دیگری هستند.
اگر همه بازیکنان تیم در جام رمضان امارات شرکت 
می کردند یا مثل غفور به عراق می رفتند، راضی تر 
بودم. تعطیلات عید مربیان را دچار چالش می کند. 
زمانی که مربی تیم ملی بودم، یکی از مسائل این بود 
که بازیکنان بعد از ایام عید، ناآماده به اردو می آمدند. 
خیلی خوب می شد که بازیکنان در کوران مسابقات 
قرار داشتند اما خیلی ها نخواستند در این رقابت ها 
شــرکت کنند. غفور و محمد صادقی یکی دو روز 
دیگر به تیم اضافه می شوند. مصدومیت محمدرضا 
موذن هم تقریبا دارد خوب می شود ولی تورنمنت 
پرفشاری را پیش رو داریم و بهتر است بازیکنان را با 

سلامتی کامل کنار تیم داشته باشیم.

  جایگزینی برای موذن ندارید؟
به احتمال قوی محمدرضا حضرت پور سال آینده با 

تیم ما خواهد بود.
 

  بهروز عطایی )سرمربی تیم ملی( 
یکی از نگرانی هایش این است که بازیکنان 
ملی پوش شــهداب در جام باشگاه ها آسیب 
ببینند. او رضایت می دهد حضرت پور را هم به 

شهداب بدهد؟
ما در تعامل هســتیم. اولویت، تیم ملی و سلامتی 
بازیکنان اســت. درصــد مصدومیــت در لیبروها 
پایین تر از سایر بازیکنان است و ما تلاش می کنیم 
به حضرت پور کمتر بازی بدهیم. امیدواریم که همه 

بازیکنان در سلامتی کامل باشند.

   بازیکن ایرانی که قرار است به تیم 
اضافه شود، سعید معروف است. تیم مهدی 
مهدوی را دارد که پاســور قابلی است. گفته 
شده که این دو با هم دوست هستند و با آمدن 
معروف، مهدوی دلخور نمی شود اما بعید است 

این اتفاق تأثیر منفی نگذارد.
معروف بازیکن باکیفیتی اســت و بودن او برای هر 
تیمی افتخار اســت. دلیل اینکه باشگاه معروف را 
می خواهد، مسائلی است که برای مهدوی پیش آمده 
و او را برای خروج از کشــور با مشکل روبه  رو کرده 
است. باشگاه نمی توانست ریســک کند و به خاطر 
همین با معروف وارد مذاکره شــد. اگر مشکل حل 
شــود و هر دو را با هم داشته باشیم که خیلی خوب 
است. هر دوي آنها حرفه ای هستند و فکر نمی کنم 

مسئله ای پیش بیاید.

  رقبای شما دارند یارگیری می کنند 
و بعضی از باشگاه ها اسم های بزرگی را مطرح 
می کنند. قوی تر شدن آنها شــما را نگران 

نمی کند؟
گاز عراق می خواهد لئون و نیمیر را که بازیکنانی 
باکیفیت بالا هستند، اســتخدام کند. همه تیم ها 
با قدرت می آینــد، گاز، چین تایپــه، پلیس قطر، 
قزاقســتان، الکویت که تازه قهرمان کویت شده، 
ســانتوری، تیم های کره و بحرین. ما نگرانی های 
طبیعی خودمان را داریم. دغدغه ما الان فقط بازی 
اول اســت و حتی به بازی دوم هم فکر نمی کنیم. 
ما فقط می خواهیم مقابل ایــن تیم ها جانانه بازی 

کنیم.

  باشگاه برای قهرمانی فشاری به تیم 
وارد نمی کند؟

هر باشگاهی که سرمایه گذاری می کند، می خواهد 
بهترین نتیجه را بگیرد. اما نگرانی و فشاری که روی 
کادر فنی هست، فراتر از باشــگاه است. ما نماینده 
ایران هســتیم و هر تیمی که در تورنمنتی شرکت 

می کند، جامعه والیبال انتظار نتیجه دارد.

عطایی 
گران ترین 
مربی لیگ؟

بهروز عطایی، سرمربی تیم ملی دیروز 
خبرســاز شــد. او که فصل های پیش 
ســرمربیگری تیم لبنیات هراز آمل را 
به عهده داشت، دیروز رسما از این تیم 
جدا شــد. گفته می شــود این جدایی 
آملی ها را شاکی کرده است. اخباری که 
از باشگاه هراز به بیرون درز کرده، دلیل 
این جدایی را مسائل مالی می داند. افراد 
نزدیک به باشگاه می گویند عطایی که 
ســال پیش مبلغی حدود یک میلیارد 
تومان از باشــگاه گرفته و گفته بود به 
عشــق همشــهری هایش در این تیم 
مربیگری می کند، امســال درخواست 
دســتمزد 3برابر را داده بــود. لبنیات 
که در 2سال گذشــته نتوانسته بود با 
عطایی روی سکوی قهرمانی برود، قصد 
دارد این فصل تیم جوانی را راهی لیگ 
کند و از پیشنهاد عطایی شوکه شده و با 
درخواستش مخالفت کرده است. مقصد 
بعدی عطایی، فولاد سیرجان ایرانیان 
است، باشــگاهی که به نظر می رسد از 
لبنیات دســت ودلبازتر است. شایعه 
شده ســیرجانی ها درخواســتی را که 
عطایی از لبنیاتی ها کرده بود، اجابت 
کرده اند و با دســتمزد بالا ســرمربی 
تیم ملی را اســتخدام کردنــد. با این 
شرایط می شــود منتظر حضور تعداد 
قابل توجهــی از ملی پوشــان در تیم 
سیرجان بود. ســیرجان 3فصل پیش 
با هزینه هایی که کــرد، قهرمان لیگ 
و قهرمان جام باشــگاه های آسیا شد. 
آن سال محمدرضا تندروان سرمربی 
تیم بود. در 2 فصل گذشته هم سعید 
رضایی روی نیمکت این تیم نشست، 
یک فصل چهارم شد و یک فصل هفتم. 
باید دید واکنش شخص عطایی به این 

حرف و حدیث ها چه خواهد بود؟

وســلین وویوویچ شــناخت خوبی از ایران پیدا کرده و 
می داند مسئولان ورزش چه خواسته مهمی دارند؛ نتیجه. 
2موضوع، ســرمربی تیم ملی هندبال را به این شناخت 
رسانده است؛ فشاری که در مسابقات قهرمانی جهان برای 
گرفتن نتیجه روی تیم بود و شرایطی که بازیکنان جوان 

حاضر در اردوی تیم ملی دارند.
تیم ملی هندبال امسال بازی های آسیایی هانگژو و مسابقات 
انتخابی بازی های المپیک پاریس را در پیش دارد. وسلین 
در روزهای شلوغ و حساس لیگ برتر، جوانان را به نخستین 
اردوی تیم ملی دعوت کرده اســت تا شــاید بتواند تیم را 
جوان تر کند. اما اعتراف می کند که تا بازی های آســیایی 
شــاید فقط 2نفر بتوانند به تیم اضافه شــوند: »تا هانگژو 
2نفر شــرایط حضور در تیم ملی را پیــدا می کنند. اما در 
بلند مدت و در یک سال آینده، شاید 7-6 بازیکن بتوانند به 
تیم ملی برسند.« بازیکنانی که در اردو هستند، خودشان 
به شرایط شان واقفند. ســجاد و مهدی می گویند وسلین 
نکاتی را به آنها می گوید که در این چند سالی که هندبال 
بازی می کنند، نشنیده اند. وسلین اما نگاه کارشناسانه تری 
دارد و معتقد است هندبال ایران مشکل کار پایه ای دارد. در 
مقایسه ایران با کشورهای دیگر، یکی از ضعف ها را به فیزیک 
بازیکنان ربط می دهند. اینکه کشورهای بزرگ بازیکنان 
قدرتی تر و قدبلندتری دارند. همیشــه صحبت از این بود 
که بازیکنان با فیزیک بهتری به هندبال ایران اضافه شوند 
اما جوانانی که در اردو هستند، نه خیلی قدبلند هستند و نه 
قدرتی. با این حال وسلین مشکل را فیزیک نمی داند: »تیم را 
با چه کشورهایی مقایسه می کنیم؟ اگر با دانمارک و اسپانیا 
مقایسه کنیم، بله بازیکنان ما خیلی قدرتی و قدبلند نیستند 
اما نسبت به عربستان، ترکیه و عراق ما بهتر هستیم. از نظر 
فیزیکی قابلیت رقابت با هر تیمی را داریم ولی از نظر تکنیکی 
نه. مشــکل ما از پایه اســت که بازیکنان درست آموزش 
نمی بینند. اگر قرار باشد سرمربی کارهای اولیه تکنیکی را به 
بازیکنان یاد بدهد، این خیلی زمان می برد. مسئله این است 
که ورزش ایران خیلی نتیجه گرا است و می خواهند  خیلی 

سریع نتیجه بگیرند و روی کارهای پایه کار نمی کنند.«
وســلین برای تأیید حرف خودش و اثبات اینکه ورزش 
ایران نتیجه گرا است، دلیل دیگری هم دارد. سال گذشته 
تیم ملی در مسابقات قهرمانی جهان شرکت کرد و برای 
نخستین بار توانست از مرحله مقدماتی صعود کند. وسلین 

برخلاف فدراســیون از نتیجه تیــم و عملکردش خیلی 
راضی نیست: »چه به عنوان بازیکن و چه به عنوان مربی 
هفتمین جام جهانی بود که حاضر بــودم. این جام برایم 
سخت بود و حس عجیبی داشــت. چون برای نخستین 
بار با تیمی شــرکت کرده بودم که امکان حذف شــدن 
داشت و مدعی قهرمانی نبود. اگر صادق باشم، باید بگویم 
می توانستم بازیکنان جوان بیشتری را به این مسابقات ببرم 
اما نشد. دلیل چه بود؟ زمانی که از شما نتیجه می خواهند و 
حتماد باید به مرحله بعد صعود کنی، فشار زیادی هست و 
نمی توانی به جوانان که تجربه زیادی ندارند، میدان بدهی. 
اما مطمئن باشــید در تورنمنت هایی که در آینده برگزار 
می شود، در تیم جوانان بیشــتری خواهیم داشت. شاید 
فدراسیون از نتیجه تیم راضی باشد اما من به خودم بین 
5ونیم تا 6نمره می دهم و از نتیجه راضی نیستم. چرا که 

می خواهم تیم هر روز بهتر از روز قبل شود.«
 

   قلبم قهرمانی می خواهد
در ادامه نتیجه گرایی دیروز در تمرین تیم ملی از وسلین 
سؤال شــد که در بازی های آسیایی چه نتیجه ای را برای 
تیمش پیش بینی می کند: »اگر بخواهم خواسته قلبی ام 
را بگویم، مدال طلا می خواهیم اما هیچ مربی  حرفه ای و 
عاقلی هیچ وقت قول مدال طلا نمی دهد. اگر امکاناتی که 
می خواهیم در اختیارمان گذاشته شود، برای گرفتن مدال 
می جنگیم.« تدارکاتی که وسلین می خواهد از نظر خودش 
چیزهای عجیبی نیست: »یکی از مهم ترین چیزهایی که 
درخواست دادم اردو و بازی تدارکاتی با تیم های اروپایی 
بود، این خواسته عجیبی نیست، نیاز است.« او می خواهد 
تیم ملی در مسابقات قهرمانان بوسنی که تیم های بزرگی 

می آیند، شرکت کند.
برای هندبال ایران، انتخابی المپیک هم به اندازه گرفتن 
مدال بازی  های آســیایی مهم اســت اما وسلین ترجیح 
می دهد مرحله به مرحله پیش برود: »فعلا اجازه بدهید 

تمرکزم روی بازی های هانگژو باشد.«
بازی های آسیایی در تقویم فدراسیون جهانی نیست و تیم 
ملی شاید نتواند لژیونرها را داشته باشد. به گفته وسلین 
»هم بازیکنان و هم فدراســیون درحال رایزنی هستند« 
اما اگر آنها نتوانند به تیم ملحق شوند: »مهم نیست ما در 

تک  تک بازی ها می جنگیم و با قلب مان بازی می کنیم.« 

 وویوویچ، سرمربی تیم ملی هندبال
از نگاه حاکم در ورزش ایران انتقاد می کند

مسئله ورزش
ایران نتیجه گرایی است

محمدرضا تندروان، سرمربی تیم والیبال شهداب ترجیح می دهد با همین بازیکنان فعلی در جام 
باشگاه های آسیا شرکت کند و حضور معروف در این تیم هم به خاطر مشکلات مهدوی است

قرار است وسلین سرمربی سپاهان هم باشد. او می گوید: »پشت این تصمیم 
2دلیل مهم وجود دارد؛ هم به سپاهان کمک کنم و هم در دل لیگ بازیکنان را بهتر 
بشناسم. من با 2 تیم کار نمی کنم، یک تیم ملی است و یک تیم باشگاه. تداخلی با 
هم ندارند. زمانی که تیم ملی اردو دارد، مسابقات باشگاهی متوقف می شود.«

 با معروف و حضرت پور 
به آسیا می رویم


